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Lutilský prameò

Striedanie...
Nádherná paleta farieb, ktorú jeseò 

rozprestrela v prírode, už bledne
a šedivos• sa vkráda aj do záhrad.
Zima èaká na striedaèke a svoj skorý
príchod hlási  noènými mrazmi
i snehovým páperím. Zimu vystrieda
jar,  po nej  nastúpi  leto.  Toto
striedanie je pre nás prirodzené
a pripravujeme sa naò. Je však aj
mnoho iných striedaní. Niektoré sa
nás hlboko dotýkajú, iné idú viac
menej poved¾a nášho záujmu.

Len pred nieko¾kými dòami sme si
pripomínali odchody našich blízkych,
ktorí nás opustili.

Viac ako inokedy sme rozprávali
našim potomkom o ich predkoch
a pripomínali striedanie  generácií
v našich rodinách.

Mnohé sa pri striedaní opakuje
v trochu zmenenej kvalite a práve to
poháòa dej iny dopredu. Vývoj
pokraèuje po špirále, naš•astie
smerom hore. Plynulý vývoj striedajú
skoky, tie žia¾ nie vždy smerom hore.
Najviac sa zrých¾uje vývoj vo vede
a technike. Prináša to so sebou
prechodne aj negatívne stránky, ale
tie sa postupne naprávajú a špirála
celkovej  úrovne má stúpajúcu
tendenciu.

Èi už si to želáme alebo nie,
striedanie stráží pokraèuje aj v našej
obci .  Nedávno sme kr i t izoval i
nezáujem, pasivitu  a výtržnosti
mladých aj spôsob užívania klubu
mládeže. Koneène tu máme
legi t ímne obèianske združenie
lutilskej mládeže, ktoré vedie pani
Janka Knoppová.  Je nádej, že
mnohé sa zmení k lepšiemu. Urèite
budú nasledova• aj ústretové kroky
obecného úradu a obecného
zastupite¾stva.

Striedanie generácií je pre tých
starších vždy bo¾avé, lebo mnoho
zámerov a predsavzatí ešte nestihli
realizova•. Chceli by ešte chví¾u by•
potrební a plnohodnotní , odovzda•
a zhodnot i•  pre nastupujúcu
generáciu, èo získali poèas svojho
života.

Prichádza vianoèný èas, taký
výnimoèný a jedineèný. Bolo by
krásne, keby všetky minuloroèné
smútky a žiale vystriedalo ¾udské
teplo rados• a pohoda.  

Ing. Štefan Pomothy

Mám svojich starkých ve¾mi rád
Každoroène a nemenne sa striedajú roèné obdobia. Každé roèné obdobie má

svoje èaro, jedineènos• a neopakovate¾nos•. Tak je to aj s ¾udským životom. Na
rozdiel od prírody má však èlovek možnos• preži• tie svoje ¾udské roèné
obdobia len raz za celý život.

Mlados•, dospelos• a za nimi kráèa ruka v ruke staroba.               
Týmito slovami sa prihovorili deti zo základnej školy s materskou školou, ktoré si pre 

svojich starkých a svoje starké, èi babky, pripravili kultúrny program. 
Pod vedením svojich pani uèiteliek sa ukázali ako šikovní taneèníci i speváci deti

tancujúcej stonožky až po nádejné speváèky vhodné do superstar.
Veniec uvitý z kytice básní a piesní ukonèili „starkovskou volenkou“ na všetkým

známy kaèací tanec. Staré mamy a starí otcovia sa nedali zahanbi• a o chví¾u sa už
celá sála krútila vo víre tanca.

Všetkým urèite padlo vhod malé obèerstvenie, ktoré pripravili žienky- Lutilienky.
Èo doda• na záver? Podujatie to bolo naozaj vydarené. A ak sa tým mladším

nepodarilo prís•, nevadí, veï prejavi• úctu, alebo pomoc starším môžete kedyko¾vek
poèas celého roka.

A tým skôr
narodeným:    

Neberte zrelý vek

tak vážne,

šach ešte

neznamená mat.

Nech ešte ve¾a dní

sa zažne

každému, kto má

život rád.

Zuzana Malová



Uznesením èíslo 48/ 2007

Zobrali na vedomie
plnenie rozpoètu k 30.6.2007 

Uznesením èíslo 49/ 2007

schválili
Všeobecne záväzné nariadenie
è. 6/2007 o chove a držaní zvierat
v Obci Lutila

Uznesením èíslo 50/2007

zrušili
uznesenie è. 14/ 2007 a 15/ 2007
z 12. februára 2007.

Uznesením èíslo 51/2007

schválili
Jánovi Búgelovi Bottova 11,
Lutila predaj èasti obecného
pozemku z parc. E-KN è. 1186/1,
o výmere 20746 m2, ost. pl.  diel
12  o výmere  77 m2,  rodinný
dom,  diel  14 a 15 o výmere 4 m2,
hospodárske budovy a diel 16,
o výmere 211 m2, záhrada diel è.
13. o výmere 175 m2, zast. pl.
(dvor) v cene 37 276  Sk

Uznesením èíslo 52/2007

zamietli
p. Miroslavov i  Grznárovi
a manželke Podhorská 37 Lutila,
predaj èasti obecného pozemku
z parc. KN-4 è. 944/ 286 o výmere 
215 m2 a èasti parc. KN-E è.
1192/1 diel 2, 3 a 4, o výmere 352
m2.

Uznesením èíslo 53/2007

schválilip. Róbertovi Nagyovi
predaj obecného pozemku parc.

C-KN è. 944/309, o výmere 373
m2, t.t.p., v cene 119  Sk/m2 t.j.
v celkovej sume 44 387  Sk, t.j. p.
Nagy doplat í  do pokladne
obecného úradu 4 387  Sk.

Uznesením èíslo 54/2007

schválili
p. Jánovi Roóbovi a manželke
predaj obecného pozemku èas•
z parcely E-KN è. 1186/1, diel 4,
o výmere 51 m2, ostat. pl,  v cene
53 Sk/m2, t.j.  v celkovej  cene
2 703 Sk.

Uznesením èíslo 55/2007

zamietli
p. Anne Uhríkovej  predaj
obecného pozemku o výmere 24
m2 z parcely C-KN è. 864/1
nachádzajúcej sa pred rodinným
domom súpisné èíslo 93.

Uznesením èíslo 56/2007

zobrali na vedomie
ponuku Timeline, s.r.o. Banská
Bystrica na kúpu pozemku pod
miestnu komunikáciu
v pripravovanej individuálnej
bytovej výstavbe v èasti „Blatište“
s tým, že kúpna zmluva bude
prejednaná na najbl ižšom
zasadaní OZ.

Uznesením èíslo 57/2007

schválili
poskytnutie finanènej dotácie
z rozpoètu obce vo výške 7 500
Sk Po¾ovníckemu združeniu UPS 
Lutila na kúpu 2 ks lesníc.

Uznesením èíslo 58/2007

schválili
Štatút obecnej knižnice v Lutile.

Uznesením èíslo 59/2007

schválili
uvo¾nenie f inanèných
prostriedkov vo výške 37 000  Sk
z rezervného fondu na kúpu
motora do kosaèky.

Poslanci Obecného
zastupite¾stva v Lutile dòa 25.
októbra na svojom 6. riadnom
zasadaní

Uznesením èíslo 60/2007

schválili
prenájom priestorov  bývalý klub
mladých, v kultúrnom dome pre
Informaèné centrum mladých
Lutila bezodplatne.

Uznesením èíslo 61/2007

Zobrali na vedomie
plnenie rozpoètu k 30.9.2007
na vedomie.

Uznesením èíslo 62/2007

A) zobrali na vedomie
1.správu o spracovaní
Územného plánu obcí
Mikroregiónu Žiarske Podhorie
2.stanovisko Krajského
stavebného úradu v Banskej
Bystr ic i  ako nadr iadeného
orgánu územného plánovania
o posúdení návrhu
ú z e m n o p l á n o v a c e j
dokumentácie pod¾a § 25
stavebného zákona, ktoré tvorí
prílohu è. 3 tohto uznesenia

B) schválili
1.pod¾a § 4 ods. 3 písm. j) zákona
è. 369/ 1990 Zb. v znení
neskorších predpisov (Zákon
o obecnom zriadení), § 26 ods. 2
zákona è.  50/  1976 Zb.
o územnom plánovaní
a stavebnom poriadku v znení
neskorších predpisov (Stavebný
zákon) Územný plán obcí
Mikroregiónu Žiarske Podhorie
v rozsahu územia obce Lutila.
2.V zmysle § 6 a § 11 Zákona
o obecnom zriadení a v zmysle
Stavebného zákona Všeobecne
záväzné nariadenie obce Lutila
è. 7/ 2007 o záväzných èastiach
Územného plánu obcí
Mikroregiónu Žiarske Podhorie,
ktoré je prí lohou è.  1 tohto
uznesenia.
C) súhlasili
so spôsobom vybavenia
pr ipomienok a požiadaviek
vznesených v procese
prerokovania návrhu, ktorých
preh¾ad tvorí prílohu è. 2 tohto
uznesenia.
Uznesením èíslo 63/2007
A) zrušili
uznesenie OZ è.  53/  2007
z 28.8.2007
B) uložili
Obecnému úradu v Lutile
vráti• p. Róbertovi Nagyovi zo
zálohy 40 000  Sk f inanènú
èiastku vo výške 3 819  Sk.

Uznesením èíslo 64/ 2007

delegovali
pp Zuzanu Malovú a Mgr.
Miroslava Šurku za èlenov Rady
školy pr i  Základnej  škole
s materskou školou Lutila.
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ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITE¼STVA

Poslanci Obecného zastupite¾stva v Lutile dòa 28. augusta na svojom 5. riadnom zasadaní

Pýtame sa starostu: 
- Ako ste v tomto roku pokroèili v príprave priemyselného

parku?

Starosta:

„Zvolal som stretnutie vlastníkov pozemkov, na ktorom som

informoval o zámere obce realizova• výstavbu Priemyselného

parku o výmere cca 6,5 ha. Zo strany vlastníkov bol daný len

jeden návrh a to 350  Sk/ m2 v hotovosti. Keï pripoèítame

ku tomu náklady na vybudovanie inžinierskych sietí, tak vzniká 

cena, ktorá je nezaujímavá pre investorov. Pre ilustráciu

uvádzam, že v Hliníku nad Hronom sa pozemky priamo

investorom  odpredávajú za 100  Sk/ m2,  a to má Hliník lepšiu

polohu ako naša obec.“

- Èo mienite v roku 2008 urobi• pre prípravu ïalšej etapy 

IBV a rozvoja infraštruktúry obce  s využitím nového

územného plánu?

Starosta:

„Územný plán bol schválený, ale mám ve¾ké obavy

z majetko-právneho vysporiadania pozemkov pod IBV z toho,

že vlastníci budú požadova• vysokú cenu za meter štvorcový. Po

realizácii technickej infraštruktúry by pozemky boli nepredajné.“

- Pokúsite sa získa• z fondov EÚ podporu pre výstavbu

komunikácie vedúcej priamo z IBV Lutila do Žiaru nad

Hronom potrebnú pre ïalší rozvoj obce?

Starosta:

„Je to ve¾mi zložitá otázka, nako¾ko sa to už netýka len Obce

Lutila, ale aj Žiaru nad Hronom a táto komunikácia pravdepodobne 

nebude ma• charakter miestnej komunikácie, ale mala by to by•

komunikácia III. triedy, èo je v kompetencii VÚC Banská Bystrica.

Budem rokova• s primátorom Žiaru nad Hronom a podpredsedom

VÚC Banská Bystrica p. Ivanom Èernajom o tomto projekte.“
Ve¾mi závažný dokument pre obec, ktorý je potrebný
k projektom na získanie finanèných prostriedkov zo
Štrukturálnych fondov EÚ, územný plán, bol schválený
uzn. OZ è. 62/ 2007. Grafická aj písomná dokumentácia 
je uložená na obecnom úrade.



STRANA 3                                                                                                                Lutilský prameò 

Jeho domovom je od roku 1954 naša obec. Priženil sa sem, keï Gazdovská ulica mala celkom
iný vzh¾ad ako teraz. Strechy starých domov boli pokryté slamou a cesta ktorá tadia¾to viedla,
bola blatistá keï pršalo a prašná,  keï bolo sucho. Pán Jozef  Gontko  sa  narodil  v obci  Župkov
a nedávno oslávil 80. narodeniny. Spolu sme si zaspomínali na minulé storoèie.

-  Viem, že ste boli

poslancom v našej obci

i v okresnom meste, keï

bola obec Lutila pripojená

k Žiaru nad Hronom. Èo

všetko sa urobilo pre ¾ahší

život obèanov Lutily?

- V období, keï  naša obec

bola ešte samostatná, sme sa 

zamerali najmä na cesty.

Spravi la sa cesta na

Gazdovskej ulici, ktorú bolo

potrebné kompletne

vybudova• a penetrova•.

Vybudoval i  sme ZŠ na

Ohrade, Dom smútku pri

cintoríne a vodovod .

- V roku 1980 sa Lutila

spoji la so Žiarom nad

Hronom. Aké bolo toto

obdobie?

- Pre našu obec to bolo

najhoršie obdobie, finanèné

prostr iedky išl i  najmä na

budovanie okresného mesta

a na potreby našej obce sa

zabúdalo. Zaèala sa stava•

budova materskej školy, ktorá 

sa dostavala až keï sme sa v

roku 1991 osamostatnili.

-  Hovoríte,  že

osamostatnenie bolo

prínosom pre obec. Èo

všetko sa vybudovalo

v tomto období?

- Bol to úžasný prínos. Keï

sa stal starostom pán Ján

Pružina,  vybudovala sa

plynofikácia, kanalizácia,

cestné komunikácie na vàšok

, do novej èast i  Lut i ly,

dostavala sa budova MŠ...

V tomto období som už

nebol poslancom, ale vývoj

obce som so záujmom

sledoval.

- Je o vás známe, že ste sa

venovali fotografovaniu.

Mnohí z nás majú doma fotky,

ktoré ste zhotovili Vy. Zveènili

ste svadby, krstiny, pohreby...

- Nielen to. Nafotil som

všetky predstavenia nášho

ochotníckeho divadla, všetky

estrádne vystúpenia mladých

pod vedením pani Márie

Mikušovej,  detské

predstavenia pod vedením

pána riadite¾a ZŠ Františka

Osvalda, fotil som pre Zbor

pre obèianske záležitosti, kde

sa pripomínali zlaté svadby

našich manželských dvojíc

a ïalšie výroèia.  Z toho

všetkého som robi l

dokumentárnu fotografiu.

-Máte koníèka i v tomto

dôchodcovskom období?

- Teraz sú mojím koníèkom

vèelièky. Mám v záhrade

vèelín a keï sa starám

o mojich dvadsa•pä•  rodín

vèiel, všetky starosti zo mòa

spadnú ako èarovným

prútikom.

- Vždy Vás vidie•

v spoloènosti manželky.

Urèite si dobre rozumiete.

-  Máme dve det i ,  štyr i

vnúèatá i  pravnúèatko.

Rodinný život je o tolerancii,

vzájomnej láske, pochopení,

rešpektovaní osobných

záujmov i o odpustení.

Pán Jozef Gontko vyrába

z medu i  svoju vlastnú

medovinu, ktorá je ve¾mi

chutná. Môžem potvrdi•.

Rozprávala sa
Mgr. Mária Malá

Oslavy velikána národa
Mesto Žiar nad Hronom je jedným z mála miest,
ktoré sa môžu pýši• životom a pôsobením
osobnosti, ktorá dala smer dejinám. Bol to Dr.
Štefan Moyses, ve¾ký slovenský biskup, diplomat, 
politik, zakladate¾ a prvý predseda Matice
slovenskej, ktorého 210. výroèie narodenia si
koncom októbra pripomínalo celé Slovensko.
Súèas•ou dvojdòových osláv v Žiari nad Hronom
bola slávnostná akadémia, na ktorej vystupoval aj 
chrámový zbor Magnificat.

Banskobystrický biskup Štefan Moyses bol ve¾kým

cti te¾om slovanských apoštolov a ší r i te¾om

kres•anských hodnôt. Na jeho podnet stanovila Svätá

stolica vo Vatikáne pre celú katolícku cirkev termín

cyrilometodských osláv na 5.júla.

K základným prednostiam Štefana Moysesa patrili

vzdelanos•, štedros•, mravnos•, odvaha a tolerancia.

Každý jeho skutok bol v zhode s jeho vzdelanos•ou

a jeho charakterom. Jeho èiny sa stali symbolom

neochvejného bojovníka za národné požiadavky

utláèaného Slovenského národa. Celou váhou svojej

biskupskej autority  sa zasadzoval za povznesenie

slovenského školstva, ktoré bolo základom národnej

vzdelanosti.

Národu nemožno ži• zo dòa na deò. Život Štefana

Moysesa je toho dôkazom. Preto buïme dedièi jeho

odkazu, že láska k slovenskému národu a práca pre

národ má by• a musí by• najprvším záujmom každého

roduverného Slováka.                                    Magda Jánošková

OSOBNOSTI

Jozef Gontko



Informaèné centrum mladých Lutila
Nauèi• mladých ¾udí myslie• a správa• sa ako budúci obèan je dlhodobý proces. Zaèína 
sa už tam, kde mladí ¾udia strávia najviac èasu  v školách, no potrebné je rozvíja• ho aj
mimo škôl a školských zariadení.

Jednou z možností  je založenie
a sprevádzkovanie Informaèného centra
mladých  obèianskeho združenia, ktoré je tu
najmä pre mladých ¾udí (ICM). Gestorom
všetkých ICM na Slovensku je Ministerstvo
školstva SR, ktoré finanène podporuje
èinnos• týchto združení.

ICM Lut i la bolo zaregist rované ako
obèianske združenie na Ministerstve vnútra
SR. V ICM môžu by• združení mladí ¾udia do
30 rokov.  V prípravnom výbore resp.
zakladajúci èlenovia sú šiesti mladí ¾udia
z obce a za výbor je oprávnená kona• Janka
Knoppová, ktorá sa najväèšou mierou
zaslúžila o to, aby toto združenie mladých
bolo v našej obci založené. 

Informaèné centrum mladých je
špecializovaná inštitúcia, ktorej cie¾om je
v prvom rade poskytovanie informácií
a poradenstva pre mladých ¾udí z rôznych
oblastí ich živote, ako aj zabezpeèenie
odborného a profesijného poradenstva. ICM
však nezabúda ani  na pomoc pr i

organizovaní rôznych aktivít a projektov,
uèenie sa k zodpovednosti, získavanie
rôznych zruèností dôležitých pre adekvátne
uplatnenie sa v spoloènosti a pod. 

Všetky tieto informácie a pomoc poskytuje
ICM mladým ¾uïom bezplatne a to spôsobom 
pr imeraným ich veku a možnost iam.
Informaèné centrá mladých garantujú
rovnakú možnos• prístupu k informaèným
a poradenským službám všetkým mladým
¾uïom, bez oh¾adu na ich súèasnú situáciu,
bydlisko, èi sociálne postavenie. 

Poskytované informácie a poradenstvo
obsahujú predovšetkým:

- informaèný a pracovný servis (informácie
o vo¾be povolania a výbere zamestnania,
informaèný a pracovný servis,  práca
v zahranièí a AU-PAIR, preh¾ad personálnych 
agentúr, rôzne adresáre a iné),

- vzdelávanie (štúdium na Slovensku,
štúdium v zahranièí, štipendijné pobyty,
rekvalifikaèné, jazykové a praktické kurzy,
krátke študijné návštevy),

-  cestovanie (cestovné kancelár ie,
cestovný ruch, ubytovacie možnosti, kultúrne
ustanovizne, hrady, zámky, kúpaliská,
informácie a preh¾ad o podmienkach
cestovania, profil jednotlivých štátov sveta,
preh¾ad krajín a pod.),

- vo¾ný èas (aktívne využívanie vo¾ného
èasu, ponuka aktivít pre vo¾ný èas, detské
tábory, turistika, adresáre organizácií
a inštitúcií èinných v oblasti vo¾ného èasu pre
deti a mládež, ich profil a ponuka, preh¾ad
o èinnost i  a akt iv i tách detských
a mládežníckych organizácií na Slovensku),

- odborné poradenstvo
(právne, psychologické,
kariérne, linky dôvery...)

- obèan a spoloènos•
(AIDS prevencia, drogové
závislosti, iné negatívne
javy, sexualita, rasizmus
a xenofóbia, obèianska
participácia, NATO,
Európska únia, Rada
Európy,...)

Okrem toho ICM ponúka
aktívnu pomoc pr i
organizovaní miestnych
akt iví t ,  neformálne
vzdelávanie a získavanie
rôznych zruènost í

potrebných pre rozvoj osobnosti a uplatnenie
sa v spoloènosti a v neposlednom rade aj
možnos• poskytnú• miestnym mladým ¾uïom
priestor na stretávanie sa a aktívne trávenie
vo¾ného èasu.

ICM bude otvorené v dobe kedy to mladým
¾uïom bude vyhovova•, t.j. v odpoludòajších
hodinách. V èase, keï nebudú prenajaté
priestory využívané ICM môžu sa poskytnú•
iným neformálnym skupinám, napr .
mamièkám na  materskej dovolenke.      

                                    Eva Hromádková
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Spomienky
na klub

Zdá sa to by• už tak strašne

dávno, no uplynuli odvtedy len

necelé dva roky. Taký dlhý èas

lutilská mládež už nenavštevuje

k lub.  Pr iznávam, pr iš la oò

vlastnou v inou.  No

nepochybujem otom, že už ve¾a

ráz o¾utovala svoje správanie.

Urèi te by sme vo vo¾ných

chví¾ach radšej vysedávali vklube 

ako na lavièke pred obchodom,

na autobusovej zástavke alebo v

miestnych pohostinstvách. Každý 

z nás má naò pr í jemné

spomienky. Zažívali sme v òom

prvé lásky ,  hádky,  a le a j

sklamania.

Netvrdím však, že  všetko, èo

sa dialo v klube bolo s kostolným

poriadkom. Samozrejme z èasu

na èas boli s•ažnosti na mládež

opodstatnené. No milí rodièia,

starí rodièia, obecní funkcionári,

ale aj všetci ostatní obyvatelia

našej dediny priložte si ruku na

srdce a úprimne odpovedzte na

otázku: „Neboli by ste radšej,

keby mládež chodila do klubu,

akoby znetvorila zástavky alebo

neustále navštevovala mestské

diskotéky?“

Preèo sa a j  mi  nemôžme

odreagova• na domácej pôde?

Pre dôchodcov k lub máme,

dedina sa môže popýši•  a j

v lastným zborom, no k lub

mládeže tu naïale j  chýba.

Nehovoriac o tom, že v obci sa už

len ve¾mi zriedka konajú akcie

uèené pre nás. Príkladom môže

by• aj diskotéka. Súhlasím s

argumentmi dospelých, že naše

nedisciplinované správanie ich už 

pr iprav i lo  o znaènú èas•

finanèných prostriedkov. Ale

všetko zakáza• t iež n ie je

r iešenie, a tak treba h¾ada•

kompromisy. 

Keï som problém naèrt la

na zasadaní našej rady, bola som 

milo prekvapená. Zistila som

tot iž,  že obec vo vz•ahu

ku mládeži už spravila prvý krok.

O osude klubu ïalej napíše pani

Hromádková. Ja by som však

chcela vyzva• všetkých nás,

mladých, aby sme porozmýš¾ali o

svojich èinoch. Naozaj, staèí len

malý kúsok disciplíny a poh¾ad

dospelých sa zmení. Nezahoïme 

preto neuváženými skutkami

šancu, ktorú nám obec ponúka.
Katka Pružinová



Tak ako už býva zvykom

v našej malebnej  dedinke, aj

tento rok pripravil Obecný

úrad v spolupráci

s obèianskym združením

Lutilienka Deò tekvíc. Už

vopred sme mali avízované,

že tekvíc je tento rok málo, tak

to asi na OcÚ svieti• nebude.

Lienky  Lutilienky si však

povedali, že tradície sa majú

dodržiava• aby boli

t radíciami,  lebo

tradície sú istota.

A pripravili všetko

tak, ako to má by•.

Navarilo sa vínko, 

napiekl i  sa

pampúchy, zapálili

sme lampióny

a èakali sme, ko¾ko

príde det í

s tekvicami. Èuduj

sa svete, tých tekvíc 

bolo dos•, a ešte

aké! Kto neprišiel, môže ho

mrzie•, veï sa tam dalo tak

krásne bá•. 

A okrem bátia ste sa mohli

aj  zasmia•.  Veï

v parochniach od výmyslu

sveta sa predviedli všetky

Lutilienky a to nie len tie ve¾ké, 

ale aj také menšie.

 Keï sa vypil, všetok èajík

a pojedli sa šišky, deti si

zobrali svoje tekvice a odišli

s nimi domov. Poviete si: „Aké

smutné, veï ich tam mohli

necha•“.  My Vám na to

povieme: „To je super, že si

ich zobrali domov, lebo potom

v nejednom dome ešte dlho

svietila vyrezávaná tekvica.

A z náš-ho Dòa tekvíc sa stala 

tradícia, na ktorú sa prídu

pozrie• nielen Lutilèania, ale

aj  obyvatel ia susedných

dedín, èi náš-ho mesta.
Zuzana Malová

STRANA 5                                                                                                                   Lutilský prameò 

Deò tekvíc


